
五年级下册 Unit 8 Birthdays
武进区政平小学  周小钰

一、教学内容：

五年级下册 Unit 8 Birthdays（Story time）

二、教学目标：

1. 能听懂、会读、会说单词：eleventh, eighth, together, birthday, game等本课所涉及的词汇。

2. 能听懂、会读、会说日常用语：When’s your birthday? What do you do on your birthday? 及回答It’s on… I usually….

3. 能正确的理解并朗读课文，在教师的引导和帮助下尝试合作复述课文内容。

4. 能了解中西方文化中不同的生日风俗习惯。

5. 通过故事学习和绘本学习，能够让学生感受亲情的温暖，并树立从小懂得感恩的价值观。
三、教学重点、难点：

1.能理解和初步运用句型：When’s your birthday? It’s on ... What do you do on your birthday? I usually ...

2.能正确理解并朗读课文，在教师的帮助下尝试复述课文。

3.通过故事学习和绘本学习，能够让学生感受亲情的温暖，并树立从小懂得感恩的价值观。
四、教学过程：

Before class: Ss enjoy the songs <Happy birthday>（不同国家的生日歌）

【设计意图】课前欣赏不同国家的生日歌，通过歌曲，吸引学生注意力，调动学生学习英语的兴趣，营造欢乐的英语学习氛围。
Step 1 Warming up

1.Greetings

T: Hello,everyone..Today I’m your new friend. You can call me Miss Zhou. Nice to meet you. Today we’ll learn a new unit---Unit8 Birthdays. Now let’s start our lesson. 
Let’s play a game, try to guess: what is it?

(1).It is a day for Mothers. It is on the second Sunday of May. People give their mothers presents. What is it? Bingo!------It’s Mother’s Day.
(2).It is a day for Teachers. It is on the tenth of September. What is it? I think it’s very easy. Great!------It’s Teachers’ Day.
(3).It is a day for you. You can have a lot of fun on this day. Children all like this festival very much.What is it? Wonderful! ------It’s Children’s Day.
The last one.(4). It is a special（特别的)day. Everyone has this day. You can eat a cake and get some presents on this day. Fantastic------It’s birthday.

3. 揭题 Today we’ll learn Unit8 Birthdays.

Step 2 Presentation
1.T: Look, they are our old friends. Miss Li and her students are talking about birthdays. About “birthday”, what comes to your mind when we are talking bout “birthday”? What do you want to know about their birthdays?

Whose? When? What?(eat, do) How?(happy)

【设计意图】通过学生自主提问想知道李老师和学生们生日的内容，鼓励促使孩子们对文本充满好奇，锻炼思维品质。老师肯定孩子问题的价值，再总结本节课我们一起要探讨的问题“Whose”“When”“What”“How”。这样的设计构建了知识表象与支架，让学生在这种“前语境”下感知与生日相关的内容，从而达到“课未始兴已浓”的状态。
2.Whose birthdays are they talking about? Let’s look at the pictures. The pictures can tell us. It’s easy for you.
S: Su Hai and Mike.

【设计意图】结合课文图片，让孩子学会细读图片，快速发现信息的学学习能力，培养学生从整体上感知语篇的信息，充分发挥图片直观性及细节性特点解决“Whose”这个故事要素。
3.Watch and match

Q: When are their birthdays?
Let’s watch and match.
Check:Su Hai’s birthday is on the__eleventh__of__May___. eleventh，the eleventh

Mike’s birthday is on the__eighth__of__April__. eighth，the eighth

T: What about Su Yang? When’s Su Yang’s birthday? 

 It’s also Su Yang’s birthday. 

Teach: eleventh, eighth, on the+序数词+of+月份

T: Please ask and answer. “When’s Su Hai’s/Mike’s birthday? It’s on.....”

【设计意图】要想透彻理解整个语篇，单词读音的准确和意思的正确十分重要。本环节先让学生看动画，整体感知故事，让学生抓住重要信息，然后学习重点句型：“When’s Su Hai’s/Mike’s birthday? It’s on.....”
4.Su Hai and Su Yang’s birthday

(1)Listen and choose
T: Su Hai and Su Yang are twins. Let's talk about their birthday first,OK?

What do Su Hai and Su Yang do on their birthday?

Let’s listen and choose. 
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Check: have a big dinner, eat some noodles, play with Kitty the cat.

T: How do they feel on their birthday?
S: They have a great time on their birthdays. 
(3)Read after the tape
T: Now we know Su Hai and Su Yang’s birthday well. Let's read the text after the tape. Pay attention to your pronunciation and intonation. 
Retell Su Hai’s birthday

T: Can you retell Part 1 with the mind map? Please try to retell, you can say it with your partner. Please use “usually” “after that”.
Su Hai and Su Yang’s birthday is on the eleventh of May. They usually have a big dinner with her parents and grandparents. They eat some noodles. After that, they play with Kitty the cat. They have a great time.                                  

T: So we know “Sharing birthday happiness with family is sweet!”

T: Now we know when we talk about birthdays, we can talk about“When”“What”“How”.
【设计意图】先通过听录音选出苏海苏阳生日的具体活动，对相关短语进行梳理，让学生初步感知文本的框架，有助于学生理解课文结构。同时，带着问题听录音勾选答案，无形中对“parents”的感激的情感渗透，让孩子们感受到“have a good time”甜蜜欢乐的生日体验，诠释了Su Hai生日的“What”“How”这两方面要素，学生情感“代入感”强烈，达到了润物无声的效果。再让孩子在跟读中仔细听，大声读，注意语音正确、语调优美，让学生不觉得英语枯燥无味，相反更能让学生在各种各样的阅读活动中更能体会英语的独特魅力，激发英语兴趣。再让孩子根据基本支架进行理解复述，最后老师再板书总结讨论生日话题需要关注的三要点“When”“What”“How”，为下面合作自学Mike生日提供学习策略。
5.Mike's birthday
T: What about Mike's birthday? Can you finish the mind map?

(1)Read and discuss

T: Open the book and turn to page 79. Try to read freely and finish the mind map.
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Tips: 

1. Read carefully by yourself（自读P79）

2. Finish the mind map in group（4人一组完成思维导图)

3. Retell by one member in your group（小组内推荐一名同学复述）

Check: on the eighth of April, have a party, eat the birthday cake together, play some games 
Mike’s birthday is on the eighth of April. He always has a party with friends at home. They eat the birthday cake together and play some games. They have a lot of fun.

T: So we know “Sharing birthday happiness with friends is great fun!”

(2)Listen and read

T: Boys and girls, I think you know Mike’s birthdays well. Now let's read the text after the tape. Pay attention to your pronunciation and intonation. 

【设计意图】以上环节主要让孩子们根据上述总结的生日三要点，四人一小组合作自学Mike生日，画出关键词，并且让孩子们自主分工上来合作完成Mike生日的具体活动，并推选一名孩子来介绍Mike的生日，不断的让主体文本在语境中复现，使学生时刻接触到来自“语境场的辐射”，强化练习了本课的重点句型。将课堂还给学生“重心下移”，给学生充分的时间去读课文，理解课文，培养学生自主学习的能力。思维导图的设计，既是课文重点内容的归纳，又正好可以检查学生自己精读课文的效果。

Step3 Consolidation
1.Discuss and compare

T: Look at the mind maps here. Can you find something different between their birthdays?

Of course, Su Hai and Su Yang's birthday is on...but Mike's birthday is on....

Can you say something more? Try to use Su Hai and Su Yang...,but Mike....

2.T: Different countries,different cultures.

In Japan, people eat red bean rice——luck.

In Russia, people eat birthday pies——health.

In Korea, people drink kelp soup——respect.

Nowadays a lot of people in China often have birthday parties and we usually eat birthday cakes. We're more and more international!

【设计意图】问题是思维的起点，通过问题让学生进行思考，激发学习内驱力。通过板书对比两人生日，展示两者虽然所处地域不同，存在文化差异，但均突出了生日的共同特点“happy”“sweet”“love”即欢乐甜蜜充满浓浓爱意的表达，且文化的相互包容与融合的特点。
3.Let’s think

T: What else can you do on your birthday?
T: The happiest thing for a birthday is to receive presents.
4.Enjoy the picture book——listen and think.
T:You all know your own birthdays, but do you know your mother’s or your father’s birthday?
T: What presents will you give to your parents on their birthdays? 

But, here is a good boy. He knows his papa’s birthday. Let’s go to see.

Who is he? What did he do for his papa? Let’s listen and think.
Little Bunny,   give presents to Papa  
wheat toast with honey(jam), birthday card, a yellow bow tie,
T: Although the presents were not perfect, but his Papa was still very happy. In his papa’ s heart, that is enough. That is perfect and wonderful. So Papa gave Little Bunny a warm hug.
5.As we know:
T:Your parents bring you to the world and grow with you. 

You are the everything in their lives.

Please remember their birthdays and learn to be grateful(感激)!

Don’t forget parents and grandparents. 

Do some things for them. 

And say thank you or I love you to them,OK? 

【设计意图】尊重学生的个体差异，从“学生的最近发展区”出发，因材施教，设计不同程度的拓展，让具备不同层次英语能力的学生在作业中都能找到自己感兴趣并且擅长的部分，通过这样的课外巩固和延伸，让每个学生都能用成功的快乐体验。老师再总结“Do you know your mother’s birthday?”“What presents will you give to your parents on their birthdays?”拓展绘本《Papa’s Perfect Birthday》，围绕小兔想给爸爸过一个完美的生日，可是因为种种原因，小兔想要亲手给爸爸准备的生日礼物没有达到预期效果，他很失望，但爸爸却很感动，给小兔送上了一个深深的拥抱，并告诉小兔这是自己过的最完美的生日。更突显了人文教育意义，更好的引导孩子明白身边的亲人朋友并不需要贵重的礼物，他们更在乎亲情，这是使用绘本所要传递的深层次的育人价值，最后用“Perfect”这个词将整节课情感推向高潮。
Step4 Homework
Read the dialogue after class.(课后有感情的朗读对话。)

2. Make the birthday card on P86.（制作贺卡）

3. Say “Thank you.”“I love you.” to your family.（感谢自己的家人）

板书设计：
Unit 8  Birthdays

                                                                                   who          when                what                 how  

Su Hai    the eleventh of May       have a big dinner      have a great time

                                 eat some noodles

                                 play with kitty

Mike     the eighth of April         have a party          have a lot of fun

                                 buy a birthday cake

                                 eat the birthday cake

                                 play some games                        


